

ini mempunyai sikap yang demikian rupa.

Sememangnya kita mengetahui bahawa belum tentu orang yang mengerjakan suruhan Tuhan itu dapat masuk syurga dan belum tentu pula orang yang tidak mengerjakan suruhan-Nya itu akan dimasukkan ke kawah neraka. Perkataan itu memang betul, tetapi secara logiknya, kalaulah orang yang mengerjakan suruhan Tuhan itu belum tentu diterima amalan ibadahnya dan tipis harapan untuk mendapat rahmat dan balasan bahagia di hari kemudian, bagaimana pula dengan orang-orang yang tidak pernah langsung mengerjakannya? Dapat dinisbahkan kalau misalnya orang yang belajar dengan secara bersungguh-sungguh itu belum dapat dipastikan lulusnya di dalam peperiksaan, bagaimana pula dengan orang-orang yang tidak pernah membaca buku pelajarannya?

Walau macam mana pun, baik apa jua pendidikan; Inggeris, Cina, Hindu, Melayu, Arab bukanlah menjadi ukuran untuk ia menunaikan atau tidak suruhan Tuhan. Cuma apa yang saya katakan tadi adalah majoritinya yang nampak di mata kita hari ini. Pada hemat saya, yang penting ialah kuat tidaknya asas agama dalam jiwa seseorang itu. Kalau asas agamanya kuat walau ia berada di England atau Rusia, namun suruhan Tuhan tetap tidak akan diabaikannya.

Golongan yang ketiga ialah mereka yang sejak kecilnya hingga dewasa diasuh dengan didikan dan ajaran-ajaran agama. Dalam zaman ini, ramai antara mereka

yang berpandangan progresif. Mereka menunaikan kewajibannya terhadap Tuhan dengan cara yang paling sederhana, maksud saya, tidaklah mereka lagi membaca wirid berjambam lamanya dan tidak lagi mereka membaca doa yang berjela-jela panjangnya.

Mereka adalah pemuda-pemudi Islam hari ini. Seharusnya merekalah yang mengembangkan syiar Islam dan membimbing muda-mudi yang telah tersesat dan terpesong jauh dari ajaran Islam dengan cara yang paling berkesan, moden dan logik.

Sains dan Teknologi:

Adanya perkembangan dan kemajuan sains dan teknologi juga menyebabkan kurangnya keyakinan dan kepercayaan pemuda-pemudi kita terhadap ketuhanan. Setengah pemuda-pemudi kita yang dapat dianggap sebagai terpelajar dan intelek telah melihat betapa sains dan teknologi telah dapat membuat perkara ajaib. Angkasa telah dapat ditembusi, sementara bintang dalam sedikit masa lagi akan dapat pula dihuni oleh manusia. Jadi dalam diri mereka timbul persoalan: "Di manakah kebesaran dan keagungan Tuhan kalau bulan dan bintang yang jauhnya beribu-ribu batu itu dapat dijelajahi oleh manusia?" Sebenarnya penerokaan dan penjelajahan itu bukanlah suatu perkara yang mustahil. Di dalam al-Qur'an terhadap ayat-ayat yang menggalakkan manusia menjelajahi angkasa, cakerawala dan bumi mengikut kemampuan manusia itu sendiri. Tidak pernah al-Qur'an menyebut perkara itu sebagai mustahil. Tetapi nyawa adalah

sesuatu yang tidak boleh dicipta oleh manusia. Al-Qur'an pernah menegaskan hal ini dengan ayat yang maksudnya: "Mereka itu bertanya kepadamu tentang nyawa, katakanlah nyawa itu adalah urusan-Ku." [Surah al-Isrā' ayat 85].

Ahli-ahli sains boleh memindahkan jantung seseorang yang telah mati kepada seseorang yang masih hidup, mereka dapat menggantikan mata orang yang telah buta dengan mata orang yang celik, tetapi tanyalah, sekali lagi saya tegaskan, tanyalah kepada ahli sains; "Adakah mereka sanggup pula menciptakan nyawa seseorang manusia di tabung uji, adakah mereka sanggup menghidupkan semula orang yang telah mati?" Tentu jawabnya: "Tidak sanggup dan tidak boleh." Jadi kemampuan dan kesanggupan ahli sains masih terbatas lagi, sesuai dengan firman Tuhan seperti yang disebutkan tadi. Di sini jelaslah tentang keagungan, kekuasaan dan kebesaran Tuhan, adalah mengatasi segala keagungan, kekuasaan makhluk yang dijadikan-Nya.

Dengan alasan yang demikian, kita menyeru mereka yang tipis keimanannya lantaran adanya perkembangan dan kemajuan sains di dunia hari ini agar kembali dan tunduk di bawah kebesaran Tuhan yang Maha Esa.

Konsep Terhadap agama:

Lain-lain faktor yang menyebabkan mereka abai akan kewajipan-kewajipan terhadap Tuhannya, ialah anggapan muda-mudi hari ini tentang konsep beragama. Mereka berpendapat bahawa agama hanya menyebabkan kemunduran umat Islam